

MEDIA ADVISORY

April 19, 2016

Canadian human rights delegation to speak about first-hand experience of violence during fact-finding mission to Honduras

A Canadian human rights delegation just back from a fact-finding visit to Honduras will hold a press conference to make public:

- How international observers came under attack as they walked with Indigenous people after commemorating the life of murdered Indigenous leader Berta Cáceres beside the river she had sought to protect from the proposed Agua Zarca dam project.
- Ongoing deadly threats to community activists seeking to defend their lands, livelihoods and human rights
- Concerns regarding the investigation into Berta Cáceres' murder
- Denunciations of abuses surrounding Canadian firm Aura Minerals' San Andrés gold mine
- Recommendations to Foreign Minister Stephane Dion and Canadian MPs

The press conference will take place:

Thursday April 21 at 10 AM

Charles Lynch Room, Centre Block, Parliament Hill, Ottawa

Speakers:

- Alex Neve, Secretary General, Amnesty International Canada
- Bev Sellars, Counsellor and Former Chief Xat'sull/Soda Creek First Nation, BC
- Mary Hannaburg, Mohawk Nation Director, Quebec Native Women
- Catherine Morris, Research Director, Lawyers Rights Watch Canada
- Amelia Orellana, Committee for Human Rights in Latin America (CDHAL)

Background:

The delegation went to gather first-hand testimony about the threats community activists face. Since a military-backed coup in 2009, Honduras has become one of the most dangerous countries in the world to defend Indigenous and human rights. The murder of Berta Cáceres on March 2 has brought international attention to this dire situation. Despite this climate of fear and impunity, the Canadian government struck a free trade agreement with Honduras in recent years and provided technical assistance to a new mining code that provides little protections for people and the environment.

For more information:

- Jen Moore, Latin America Program Coordinator, MiningWatch Canada, (613) 569-3439, [jen\(at\)miningwatch.ca](mailto:jen(at)miningwatch.ca)

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

19 avril 2016

Une délégation canadienne de droits humains témoignera du climat de violence qui prévaut au Honduras

Une délégation canadienne de droits humains qui revient tout juste d'une visite d'observation au Honduras tiendra une conférence de presse pour rendre public :

- La façon dont les observateurs internationaux ont été attaqués lorsqu'ils accompagnaient des autochtones dans deux communautés du Honduras;
- Les menaces de mort continues envers les militants communautaires qui défendent leurs terres, leurs modes de vie et leurs droits;
- Des préoccupations concernant l'enquête sur le meurtre de Berta Caceres;
- Des dénonciations d'abus concernant la mine d'or San Andrés de la compagnie canadienne Aura Minerals;
- Des recommandations au ministre des Affaires étrangères Stéphane Dion et aux membres du parlement canadien.

La conférence de presse aura lieu :

Jeudi, 21 avril à 10h00

Charles Lynch Room, Centre Block, Colline parlementaire, Ottawa

Intervenants :

- Alex Neve, Secrétaire général, Amnistie internationale Canada
- Bev Sellars, Conseillère et ancienne cheffe de la communauté autochtone Xat'sull/Soda Creek, Colombie-Britannique centrale
- Mary Hannaburg, Directrice de la Nation Mohawk, Femmes autochtones du Québec
- Catherine Morris, Directrice de recherche, Lawyers Rights Watch Canada
- Amelia Orellana, Comité pour les droits humains en Amérique latine (CDHAL)

Contexte : La délégation de la société civile canadienne s'est rendue au Honduras afin de recueillir des témoignages sur les menaces qui pèsent sur les militants communautaires au Honduras. Depuis le coup d'État militaire de 2009, le Honduras est devenu l'un des pays les plus dangereux au monde pour la défense des droits humains et des peuples autochtones. En dépit du climat de peur et d'impunité qui règne depuis, le gouvernement canadien a conclu un accord de libre-échange avec le Honduras au cours des dernières années et apporté son appui à la révision du code minier.

Pour plus d'informations:

- Jen Moore, Coordinatrice programme Amérique latine, MiningWatch Canada, (613) 569-3439, [jen\(at\)miningwatch.ca](mailto:jen(at)miningwatch.ca)